
L'APARCAMENT DE LA COSTA DE L'ESTACIÓ A
DISPOSICIÓ DE LA GENT DE BUNYOLA

UN MALSON QUE HA DURAT UN ANY PER LA MANCA DE
SENSIBILITAT D'UNES EMPRESES QUE NO PENSEN EN LES

PERSONES

Aquesta setmana s'obrirà al pùblic l'aparcament de la Costa de l'Estació.

Aquest aparcament va ser projectat des de l'equip de govern per cobrir una part de les necessitats
d'aparcament al nucli antic de Bunyola.

Les  obres,  què  suposaren  un  cost  de  205.932€  (151.843€  procedents  d'una  subvenció  de  la
Conselleria d'Innovació, Recerca i Turisme; i 54.089€ procedents de les arques municipals),
finalitzaren el mes de febrer de l'any 2020.

La  instal·lació  d'una  cadira  per  facilitar  l'accessibilitat  a  usuaris  amb  necessitats,  requeria  la
instal·lació d'un comptador per proveir d'energia el sistema d'impulsió de la cadira.

L'empresa concessionària de les obres i l'Ajuntament van sol·licitar el comptador immediatament a
l'empresa instal·ladora ENEL, matriu d'ENDESA, per donar solució a aquesta necessitat.

És cert que els mesos de confinament no ajudaren a avançar en les gestions. Malgrat tot, una vegada
acabat el confinament s'inicia el malson que, de forma resumida, seria així:

- El mes de juliol, des d'ENEL ens diuen que han iniciat la recepció de les instal·lacions
- El mes d'agost l'empresa concessionària insisteix que s'ha de retirar un pal que impedeix l'accés a
l'aparcament
- El mes d'agost es va signar un conveni de cessió d'instal·lacions entre l'Ajuntament i ENDESA
Distribució per la reforma d'una xarxa de baixa tensió aèria consistent en soterrar un tram de xarxa
(dit en paraules planeres: retirar el pal)
- Des d'ENEL donen un termini d'una setmana per realitzar aquest treball
- El mes de setembre, amb el butlletí de l'instal·lador, l'Ajuntament sol·licita el comptador
- Dues setmanes més tard ENDESA rebutja la sol·licitud perquè l'Ajuntament no ha incorporat la
cèl·lula d'habitabilitat
- La resposta és que un enllumenat públic no necessita cèl·lula d'habitabilitat, és un aparcament no
un habitatge
- A finals de setembre contesten que han rebut la comunicació i que continuaran informant
- El mes d'octubre, a través de la comercial d'ENDESA, descobrim que la sol·licitud figura com
anul·lada
-  L'empresa  instal·ladora  envia  un  operari  per  instal·lar  el  comptador.  No  actua  perquè  no
coincideix el número de carrer de l'aparcament amb el que li ha facilitat l'empresa. “No sap si és
aquest aparcament públic de la Costa de l'Estació en el qual ha d'actuar” (!)
- El mes d'octubre la comercial d'ENDESA demana disculpes pel retard i diu que el Departament
de Gestió Preferent ho solucionarà aviat
- Dia 3 de novembre rebem la següent comunicació d'ENDESA:  



Recibimos  notificación  de  resolución  de  incidencia  esta  misma  mañana  y  hemos  enviado
inmediatamente a contratar de nuevo. La solicitud de alta ha evolucionado rápidamente y se
encuentra en estos momentos aceptada por distribuidora. Vamos a solicitar agilización a la
Distribuidora para la conexión. Les mantendremos informados.

- Dia 12 de novembre, davant la insistència de l'enginyer responsable del projecte, rebem una nova
contesta  d'ENDESA:  Estamos  revisando  internamente  la  situación,  mañana  espero  poder
informarles.

-  Dia 13 de novembre,  després de vuit  mesos,  rebem una nova comunicació:  Necesito  que me
enviéis foto de ubicación del armario para colocación del contador y plano de la zona indicando la
situación del armario de contador. Revisamos por nuestra parte la información que ya nos han
trasladado. 

- Dia 26 de novembre, nova comunicació: Creemos que a lo largo de la semana que empieza el 7
de diciembre podamos entrar  en el  Ayuntamiento la  petición  de licencia  de obras.  Cuando se
produzca este hecho les informaremos.

-La llicència va concedir-se a les 48 hores d'entrar la sol·licitud a l'Ajuntament

- Dia 14 de gener: Ayer se terminaron los trabajos de instalación de hornacina y subsanación de
deficiencias. Ahora el armario del contador esta comunicado con la hornacina y con el armario del
cuadro de maniobra del aparcamiento sin pasar por este ninguna línea.

 Dia 4 de febrer: En referencia al asunto, los trabajos están programados para su ejecución el día
04/02/2021. Si no tenemos reprogramación, la semana que viene esperamos poder enviar CUPS a
cliente. 

D'aquesta manera fins a dia d'avui. Unes negociacions des de l'Ajuntament i a través de l'enginyer
responsable del  projecte.  La  majoria  de  les  vegades  per  correu  electrònic  amb tècnics  d'ENEL
(empresa ubicada a Sevilla), només excepcionalment amb la comercial de Palma, i amb moltes
ocasions amb respostes mecàniques.

Aquesta és la conclusió. A la fi podrem obrir l'aparcament. Des de l'Ajuntament assumim el mal que
ha provocat entre els veïnats i els errors que hàgim pogut cometre. Però hem estat vìctimes, tot el
poble de Bunyola, d'una gestió mecànica, a través de la distància amb un centre de gestió allunyat
de Mallorca, i amb comunicació amb persones que no han entès en cap moment que es tractava d'un
problema que afectava a altres persones.

La manca de sensibilitat demostrada per ENEL i ENDESA, ens obliga a dir que han abusat de la
paciència de la gent de Bunyola, de l'Ajuntament de Bunyola i que així ho volem denunciar.


